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The 5th Wenzao European Forum 

Europe 2022 and beyond:  

Through Crises to Resilience - Opening New Chapters 

Nov. 18th 2022 (Fri)      Venue: International Conference Hall A313 

 

8:50-9:10 Registration and Reception 報到 

9:10-9:20 Opening Ceremonies & Welcoming Remarks 開幕式 

Dr. Tung, Chuang-Ching, Dean, College of European and Asian languages 

Dr. Armin Ibitz, Chair, Graduate Institute of European Studies 

文藻外語大學歐亞語文學院董莊敬院長 

文藻外語大學歐洲研究所華明儀所長 

9:20-9:25 Group Picture 合照 

 

Moderator: Dr. Armin Ibitz, Chair, Graduate Institute of European Studies,  

Wenzao University  

主持人：文藻外語大學歐洲研究所華明儀所長 

9:25-9:55 The Russian–Ukraine War and the Future of the European Union. 

Dr. Horng Der-chin, Research Fellow and Deputy Director, Institute of 

European and American Studies, Academia Sinica 

中央研究院歐美研究所副所長洪德欽研究員 

9:55-10:25 The EU's Geopolitical Awakening in a New Geopolitical Reality. Will It 

Last? 

Dr. Zsuzsa Anna Ferenczy, Assistant Professor, Dong Hwa University, 

Hualien, Taiwan; former political advisor in the European Parliament  

東華大學公共行政學系馮儒莎兼任助理教授 

10:25-10:35 Q&A 

10:35-10:45 Break 

 Moderator: Dr. Chiao Yuan-ming, Assistant Professor, Department of 

International Affairs, Wenzao University 

主持人：文藻外語大學國際事務系焦源鳴助理教授 

10:45-11:05 The EU-Russia-China Triangular Weaponization of Interdependence: 

Eurasian Connectivity Quo Vadis? 

Dr. Reinhard Biedermann, Professor at Department of Global Politics and 
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Economics, Tamkang University 

淡江大學全球政治經濟學系鄧盛鴻教授 

11:05-11:25 Changing Attitudes in Times of Crisis and Turning Points? - East Germans 

and their Perceptions of Russia and Russian politics before and since the 

Russian - Ukrainian War 

Dr. Ingo Tamm, Assistant Professor, German Department, Wenzao 

University 

文藻外語大學德文系唐英格助理教授 

11:25-11:40 俄羅斯的文化外交中推廣俄語學習之探討 

Shih Rong Wei , Master Student in European Studies, Tamkang University 

淡江大學歐洲研究所碩士生施鎔瑋 

11:40-12:00 Q&A 

12:00-13:20 Lunch Break 午休 

12:50-13:20 Registration and Reception 報到 

 Moderator: Dr. Huang Shih-Yen, Associate Professor, Graduate Institute of 

European Studies, Wenzao University 

主持人：文藻外語大學歐洲研究所黃士元副教授 

13:20-13:40 Toward a resilient ‘European Health Union’? An overview of the current 

debate and its potential implications for regional health governance in 

Europe. 

Dr. Vincent Rollet, Associate Professor, Graduate Institute of European 

Studies, Wenzao University 

文藻外語大學歐洲研究所羅文笙副教授 

13:40-14:00 How Resilient is the EU Migration and Asylum Policy? 

Dr. Philipp Fluri, Visiting Professor, Department of International Affairs, 

Wenzao University 

文藻外語大學國際事務系傅庸講座教授 

14:00-14:15 農業在全球與區域發展趨勢-以歐盟與荷蘭關係為例 

許妙如, PhD student at Graduate Institute of European Studies, Tamkang 

University 

淡江大學歐洲研究所博士生許妙如 

14:15-14:35 Adapting regional diets to increase land use efficiency in view of 

increasing resilience of alpine food system in Switzerland 

Dina Vashdev, Senior academic associate UAS, University of Applied 

Sciences and Arts, Western Switzerland (Online) 
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14:35-14:55 Q&A 

14:55-15:10 Break 休息 

 Moderator: Dr. Vincent Rollet, Associate Professor, Graduate Institute of 

European Studies, Wenzao University 

主持人：文藻外語大學歐洲研究所羅文笙副教授 

15:10-15:30 Consumption aspects of bio-based/sustainable consumption in Europe 

Dr. Klaus Menrad, Professor, Head of Professorship Marketing and 

Management of Biogenic Resources, Technical University Munich, Germany 

(Online) 

15:30-15:50 Taiwan and EU Strategies against Climate Change  

Lu Huai-che, Master Student in European Studies, Wenzao University 

Dr. Reinhard Zeitler, Bavarian State Official (Online) 

文藻外語大學歐洲研究所碩士生呂懷哲 

德國資深政府官員 Reinhard Zeitler博士 

15:50-16:10 Europe’s Energy Crisis Conundrum 

Dr. Armin Ibitz, Associate Professor at Graduate Institute of European 

Studies, Wenzao University 

文藻外語大學歐洲研究所華明儀副教授 

16:10-16:25 Q&A 

16:25-16:35 Break 休息 

 Moderator: Dr. Wen Pin LIN, Chair, Department of Southeast Asian Studies, 

Wenzao University 

主持人：文藻外語大學東南亞學系林文斌系主任 

16:35-16:50 The Capacity of the EU as a Norm Entrepreneur to Influence the 

Philippine Human Rights Regime 

Ellen Nocon, Master Student in International Affairs, Wenzao University 

文藻外語大學國際事務系碩士生 Ellen Nocon 

16:50-17:05 從公共領域的視角看歐盟的認同與社會整合問題 

Yang Chwan Yue, PhD student at Graduate Institute of European Studies, 

Tamkang University 

淡江大學歐洲研究所博士生楊傳裕 

17:05-17:20 French Muslims’ Self-identity under French Media 

Michael Tan, Master Student in European Studies, Wenzao University 

文藻外語大學歐洲研究所碩士生譚士彥 
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17:20-17:25 Break  

 Moderator: Dr. Su-Ju Kang, Associate Professor, Graduate Institute of 

European Studies, Wenzao University 

主持人：文藻外語大學歐洲研究所康夙如副教授 

17:25-17:40 初探綠色政綱推動下的台灣電子製造業發展_以台達電為例 

Chen Chih Tse, PhD student at Graduate Institute of European Studies, 

Tamkang University 

淡江大學歐洲研究所博士生陳志澤 

17:40-17:55 EU Digital Product Passport as a norm for the global market: the impact for 

Taiwan Steel Industry 

Melody Wang, Master Student in European Studies, Wenzao University 

文藻外語大學歐洲研究所碩士生王薇綾 

17:55-18:10 探討歐洲快時尚產業的永續發展_以 Zara為例  

Chiang Chia Jung, PhD student at Graduate Institute of European Studies, 

Tamkang University 

淡江大學歐洲研究所博士生江佳蓉 

18:10-18:25 Discussion 討論 

18:25-18:30 Closing Ceremony 閉幕式 

 


